
华泰财险附加2000年问题责任除外条款 

 

本保险不适用于包含于“产品风险”中且由下述原因直接或间接引起的“人身损害”或

“财产损失”： 

 

a. 下述各项实际或声称失效、发生故障或存在缺陷： 

(1) 以下各项，无论是属于任何被保险人或其他人： 

(a) 计算机硬件，包括微处理器； 

(b) 计算机应用软件； 

(c) 计算机操作系统和相关软件； 

(d) 计算机网络； 

(e) 非计算机系统一部分的微处理器（计算机芯片）；或 

(f) 其他电脑处理或电子设备或组件；或 

(2) 以任何方式直接或间接使用或依赖上述 a. (1) 项所列任何物品的其他产品或者服

务、数据或功能，原因是无法或者不能进行处理，包括但不限于计算、比较、记

录、检索、排序、读取、存储、操作、写入介质、测算、识别、转换、转移或执行

“日期/时间资料”。 

 

“日期/时间资料”在本项规定中是指日期、时间或者以任何方式包含、依赖、取

决于、源自于或嵌入日期或时间的数据、信息，无论使用何种存储或记录的方式或

介质。 

 

b. 为确定、更正或检测本条款 a. 项所述实际或潜在的问题而由被保险人提供的或者他

人为被保险人提供的意见、咨询、设计、评估、检查、安装、维护、修理、替换或指导。 

 

X123 ABSOLUTE Y2K EXCLUSION 

 

This insurance does not apply to "bodily injury" or "property damage" included 

in the "products hazard" definition and arising directly or indirectly out of: 

 

a. Any actual or alleged failure, malfunction or inadequacy of: 

 

(1) Any of the following, whether belonging to any insured or to others: 

(a) Computer hardware, including micro-processors; 

(b) Computer application software; 

(c) Computer operating systems and related software; 

(d) Computer networks; 

(e) Microprocessors (computer chips) not part of any computer system; or 

(f) Any other computerized or electronic equipment or components; or 

 

(2) Any other products, and any services, data or functions that directly or 

indirectly use or rely upon, in any manner, any of the items listed in 

Paragraph a.(1) of this endorsement, due to the inability or failure to 

process, including, but not limited to, calculating, comparing, recording, 



retrieving, sequencing, reading, storing, manipulating, writing to media, 

determining, distinguishing, converting, transferring or executing "Date/Time 

Material". 

 

"Date/Time Material", as used herein, means dates, times or data or information 

that in any manner includes, depends upon, is contingent upon, is derived from, 

or incorporates any date or time, irrespective of the manner or medium of 

storage or recordation. 

 

b. Any advice, consultation, design, evaluation, inspection, installation, 

maintenance, repair, replacement or supervision provided or done by the 

Insured or for the Insured to determine, rectify or test for, any potential or 

actual problems described in Paragraph a. of this endorsement. 

 

 


